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PROTOKÓŁ NR V/XI/15 

z XI SESJI SEJMIKU WOJEWÓDZTWA 

ŚLĄSKIEGO V KADENCJI 
 

(31.08.2015 r. – Sala Sejmu Śląskiego, Urząd Marszałkowski Województwa Śląskiego 

w Katowicach, ul. Ligonia 46) 

 

1. Otwarcie sesji – godz. 11
15

 – radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący 

Sejmiku.
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- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – przywitał przybyłych 

gości w tym posła Marka Balta, Pana Andrzeja Dziubę, Prezydenta Miasta 

Tychy, Panią Gabrielę Lenartowicz, II Wicewojewodę Śląskiego. 

 

Komisja skrutacyjna w składzie: Halina Bieda, Andrzej Kamiński, Janusz Wita. 

 

2. Rozpatrzenie proponowanych zmian w porządku obrad: 

 

Porządek sesji: 

 

1. Otwarcie sesji Sejmiku. 

2. Rozpatrzenie proponowanych zmian w porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołów z VIII, IX i X sesji Sejmiku. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie podjęcia działań zmierzających do zbycia na 

rzecz Miasta Tychy udziałów Województwa Śląskiego w spółce MEGREZ 

sp. z o.o. z siedzibą w Tychach oraz nieruchomości będących własnością 

Województwa Śląskiego (druk V/196) 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Województwa Śląskiego na lata 2015-2025 (druk V/194). 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie Województwa 

Śląskiego na 2015 rok (druk V/195). 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zawarcia Porozumienia o współpracy i rozwoju 

przyjaznych stosunków pomiędzy Województwem Śląskim a Żytomierską 

Obwodową Administracją Państwową (druk V/182). 

8. Podjęcie uchwały w sprawie aktualizacji „Strategii Polityki Społecznej 

Województwa Śląskiego na lata 2006-2020” poprzez przyjęcie „Strategii 

Polityki Społecznej Województwa Śląskiego na lata 2006-2020. Aktualizacja 

2015” (druk V/191). 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu współpracy Województwa 

Śląskiego z organizacjami pozarządowymi na rok 2016” (druk V/179). 

                                                           
1
 brak nagrania – z przyczyn technicznych niezależnych od Kancelarii Sejmiku – od początku 

sesji do przerwy po punkcie 8. Odtworzono na postawie notatek osób obecnych na sesji. 
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10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu ochrony środowiska dla 

Województwa Śląskiego do roku 2019 z uwzględnieniem perspektywy do 

roku 2024” (druk V/193). 

11. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Planu zrównoważonego rozwoju 

publicznego transportu zbiorowego Województwa Śląskiego” (druk 

V/181). 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IV/25/2/2012 Sejmiku 

Województwa Śląskiego z dnia 24 sierpnia 2012 roku w sprawie wykonania 

„Planu gospodarki odpadami dla Województwa Śląskiego 2014” z późn. 

zm. (druk V/180). 

13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu przyznawania 

stypendiów w ramach projektu Śląskie. Inwestujemy w talenty – I edycja 

realizowanego w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego 

Województwa Śląskiego na lata 2014-2020 (druk V/192). 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IV/20/10/2012 Sejmiku 

Województwa Śląskiego z dnia 16 kwietnia 2012 roku (druk V/177). 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie przez 

Wojewódzki Szpital Specjalistyczny Nr 4 w Bytomiu, w drodze 

przetargowej, na czas oznaczony10 lat, zespołu pomieszczeń z 

przeznaczeniem na utworzenie Pracowni Magnetycznego Rezonansu 

Jądrowego (druk V/178). 

16. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia Aglomeracji Nędza (druk 

V/183). 

17. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia Aglomeracji Panki (druk V/184). 

18. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia Aglomeracji Piekary Śląskie 

(druk V/185). 

19. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia Aglomeracji Skoczów (druk 

V/186). 

20. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia Aglomeracji Mykanów (druk 

V/187). 

21. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały własnej Nr V/9/2/2015 z dnia 

25 maja 2015 roku w sprawie nadania statutu Regionalnemu Ośrodkowi 

Kultury w Częstochowie (druk V/188). 

22. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały własnej Nr V/9/3/2015 z dnia 

25 maja 2015 roku w sprawie nadania statutu Regionalnemu Ośrodkowi 

Kultury w Katowicach (druk V/189). 

23. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały własnej Nr V/6/3/2015 z dnia 

16 marca 2015 roku w sprawie nadania statutu Regionalnemu Ośrodkowi 

Kultury w Bielsku-Białej (druk V/190). 

24. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru przedstawicieli Sejmiku Województwa 

Śląskiego do rad społecznych samodzielnych publicznych zakładów opieki 

zdrowotnej, dla których podmiotem tworzącym jest Województwo Śląskie 

(druk V/198). 
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25. Informacja o stanie wdrażania Regionalnego Programu Operacyjnego 

Województwa Śląskiego na lata 2007-2013 w 2014 roku. 

26. Informacja o realizacji Kontraktów Terytorialnych w 2014 roku. 

27. Ocena zasobów pomocy społecznej. Województwo Śląskie 2015. 

28. Rynek pracy w Województwie Śląskim w 2014 roku – sprawozdanie 

z realizacji zadań w zakresie polityki rynku pracy. 

29. Sprawozdanie z działalności Zarządu Województwa Śląskiego w okresie 

pomiędzy sesjami. 

30. Interpelacje, zapytania, wnioski, oświadczenia radnych. 

31. Zamknięcie sesji Sejmiku. 

 

 

Rozpatrzono wnioski o umieszczenie w porządku obrad punktów dotyczących: 

przyjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia z Zespołem Poradni Specjalistycznych Nr 1 w 

Tychach Sp. z o.o. z siedzibą w Tychach umowy dzierżawy części 

nieruchomości przy ul. Edukacji 102 w Tychach, na okres 10 lat (druk V/197) 

[za – 39, przeciw – 0, wstrzymujących – 0] oraz sprawozdania z realizacji 

Programu Współpracy Województwa Śląskiego z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego w 2014 roku [za – 39, przeciw – 0, wstrzymujących – 0]. Ponadto 

zgłoszono wnioski o zdjęcie z porządku obrad punktów dotyczących: podjęcia 

uchwały w sprawie aktualizacji „Strategii Polityki Społecznej Województwa 

Śląskiego na lata 2006-2020” poprzez przyjęcie „Strategii Polityki Społecznej 

Województwa Śląskiego na lata 2006-2020. Aktualizacja 2015” (druk V/191) – 

wniosek nie uzyskał akceptacji [za – 13, przeciw – 25, wstrzymujących – 1]; 

podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia „Programu współpracy Województwa 

Śląskiego z organizacjami pozarządowymi na rok 2016” (druk V/179) ) – 

wniosek nie uzyskał akceptacji [za – 13, przeciw – 25, wstrzymujących – 1]; 

podjęcia uchwały w sprawie uchwalenia „Planu zrównoważonego rozwoju 

publicznego transportu zbiorowego Województwa Śląskiego” (druk V/181) – 

wniosek nie uzyskał akceptacji [za – 14, przeciw – 24, wstrzymujących – 1]. 

 

 

Porządek obrad z przyjętymi zmianami: 

 

1. Otwarcie sesji Sejmiku. 

2. Rozpatrzenie proponowanych zmian w porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołów z VIII, IX i X sesji Sejmiku. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie podjęcia działań zmierzających do zbycia na 

rzecz Miasta Tychy udziałów Województwa Śląskiego w spółce MEGREZ sp. 

z o.o. z siedzibą w Tychach oraz nieruchomości będących własnością 

Województwa Śląskiego (druk V/196) 
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5. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia z Zespołem Poradni Specjalistycznych Nr 1 w 

Tychach Sp. z o.o. z siedzibą w Tychach umowy dzierżawy części 

nieruchomości przy ul. Edukacji 102 w Tychach na okres 10 lat (druk 

V/197). 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Województwa Śląskiego na lata 2015-2025 (druk V/194). 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie Województwa 

Śląskiego na 2015 rok (druk V/195). 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zawarcia Porozumienia o współpracy i rozwoju 

przyjaznych stosunków pomiędzy Województwem Śląskim a Żytomierską 

Obwodową Administracją Państwową (druk V/182). 

9. Podjęcie uchwały w sprawie aktualizacji „Strategii Polityki Społecznej 

Województwa Śląskiego na lata 2006-2020” poprzez przyjęcie „Strategii 

Polityki Społecznej Województwa Śląskiego na lata 2006-2020. Aktualizacja 

2015” (druk V/191). 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu współpracy 

Województwa Śląskiego z organizacjami pozarządowymi na rok 2016” 

(druk V/179). 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu ochrony środowiska 

dla Województwa Śląskiego do roku 2019 z uwzględnieniem perspektywy do 

roku 2024” (druk V/193). 

12. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Planu zrównoważonego rozwoju 

publicznego transportu zbiorowego Województwa Śląskiego” (druk V/181). 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IV/25/2/2012 Sejmiku 

Województwa Śląskiego z dnia 24 sierpnia 2012 roku w sprawie wykonania 

„Planu gospodarki odpadami dla Województwa Śląskiego 2014” z późn. 

zm. (druk V/180). 

14. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu przyznawania 

stypendiów w ramach projektu Śląskie. Inwestujemy w talenty – I edycja 

realizowanego w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego 

Województwa Śląskiego na lata 2014-2020 (druk V/192). 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IV/20/10/2012 Sejmiku 

Województwa Śląskiego z dnia 16 kwietnia 2012 roku (druk V/177). 

16. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie przez 

Wojewódzki Szpital Specjalistyczny Nr 4 w Bytomiu, w drodze przetargowej, 

na czas oznaczony10 lat, zespołu pomieszczeń z przeznaczeniem na 

utworzenie Pracowni Magnetycznego Rezonansu Jądrowego (druk V/178). 

17. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia Aglomeracji Nędza (druk V/183). 

18. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia Aglomeracji Panki (druk V/184). 

19. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia Aglomeracji Piekary Śląskie (druk 

V/185). 

20. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia Aglomeracji Skoczów (druk 
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V/186). 

21. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia Aglomeracji Mykanów (druk 

V/187). 

22. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały własnej Nr V/9/2/2015 z dnia 

25 maja 2015 roku w sprawie nadania statutu Regionalnemu Ośrodkowi 

Kultury w Częstochowie (druk V/188). 

23. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały własnej Nr V/9/3/2015 z dnia 

25 maja 2015 roku w sprawie nadania statutu Regionalnemu Ośrodkowi 

Kultury w Katowicach (druk V/189). 

24. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały własnej Nr V/6/3/2015 z dnia 

16 marca 2015 roku w sprawie nadania statutu Regionalnemu Ośrodkowi 

Kultury w Bielsku-Białej (druk V/190). 

25. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru przedstawicieli Sejmiku Województwa 

Śląskiego do rad społecznych samodzielnych publicznych zakładów opieki 

zdrowotnej, dla których podmiotem tworzącym jest Województwo Śląskie 

(druk V/198). 

26. Informacja o stanie wdrażania Regionalnego Programu Operacyjnego 

Województwa Śląskiego na lata 2007-2013 w 2014 roku. 

27. Informacja o realizacji Kontraktów Terytorialnych w 2014 roku. 

28. Ocena zasobów pomocy społecznej. Województwo Śląskie 2015. 

29. Rynek pracy w Województwie Śląskim w 2014 roku – sprawozdanie z 

realizacji zadań w zakresie polityki rynku pracy. 

30. Sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy Województwa Śląskiego z 

organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego w 2014 roku. 

31. Sprawozdanie z działalności Zarządu Województwa Śląskiego w okresie 

pomiędzy sesjami. 

32. Interpelacje, zapytania, wnioski, oświadczenia radnych. 

33. Zamknięcie sesji Sejmiku. 

 

 

3. Przyjęcie protokołów z VIII, IX i X sesji Sejmiku: 
 

Głosowanie nad przyjęciem protokołu z VIII sesji: 

 

za  40 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

Głosowanie nad przyjęciem protokołu z IX sesji: 

 

za  40 
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przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

Głosowanie nad przyjęciem protokołu z X sesji: 

 

za  40 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

4. Podjęcie uchwały w sprawie podjęcia działań zmierzających do 

zbycia na rzecz Miasta Tychy udziałów Województwa Śląskiego w 

spółce MEGREZ sp. z o.o. z siedzibą w Tychach oraz 

nieruchomości będących własnością Województwa Śląskiego (druk 

V/196): 
 

W dyskusji głos zabrał Pan Andrzej Dziuba, Prezydent Miasta Tychy. 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  40 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

5. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od 

obowiązku przetargowego trybu zawarcia z Zespołem Poradni 

Specjalistycznych Nr 1 w Tychach Sp. z o.o. z siedzibą w Tychach 

umowy dzierżawy części nieruchomości przy ul. Edukacji 102 

w Tychach na okres 10 lat (druk V/197): 
 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  39 

przeciw 0 

wstrzym. 1 

 

 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Województwa Śląskiego na lata 2015-2025 (druk 

V/194): 
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Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  25 

przeciw 12 

wstrzym. 3 

 

 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie 

Województwa Śląskiego na 2015 rok (druk V/195): 
 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  26 

przeciw 2 

wstrzym. 9 

 

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zawarcia Porozumienia o współpracy 

i rozwoju przyjaznych stosunków pomiędzy Województwem 

Śląskim a Żytomierską Obwodową Administracją Państwową 

(druk V/182): 

 
W dyskusji głos zabrał Pan Vitalij Frantsuz, Przewodniczący Żytomierskiej 

Rady Obwodowej. 
 
Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  37 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

[………] 

 

[przerwa w obradach] 

 

 

9. Podjęcie uchwały w sprawie aktualizacji „Strategii Polityki 

Społecznej Województwa Śląskiego na lata 2006-2020” poprzez 

przyjęcie „Strategii Polityki Społecznej Województwa Śląskiego na 

lata 2006-2020. Aktualizacja 2015” (druk V/191): 
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- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – czy potrzebne jest 

wprowadzenie ? … Nie widzę ! Czy ktoś chciałby zabrać głos ? 

 

- radny Jan Kawulok – były dwie opinie do dokumentu – pierwsza negatywna, 

druga z zeszłego tygodnia – pozytywna. Wnioskujemy o zdjęcie z porządku 

obrad ze względu na brak wersji papierowej. Na posiedzeniu Komisji Polityki 

Społecznej i Ochrony Zdrowia w dniu 26 czerwca temat był omawiany 

wstępnie – otrzymaliśmy skróconą wersję dokumentu. Później uzyskaliśmy 

pełną wersję. Strategia ma tą wadę, że umożliwia wszystko, a nie zobowiązuje 

tego i kolejnych zarządów do konkretnych działań, a strategie są chyba 

właśnie po to ? Dokument jest o małej spójności, pracowało nad nią 7 

zespołów, razem około 120 osób. Jest tam 40 kierunków działań i 179 samych 

działań – koszt opracowania to 151 tys. zł. Pokazano tam pewne liczby, np. 

bezrobotnych, rodzin zastępczych, także liczbę odebranych dzieci w 

sytuacjach patologicznych, ponadto liczbę samobójstw, jednak te informacje 

są słabo zanalizowane. Obszar kształcenia medycznego – jesteśmy w Europie 

na jednym z ostatnich miejsc w przeliczeniu lekarzy i pielęgniarek na liczbę 

mieszkańców – jest to sytuacja dramatyczna. Kolejny temat: powiatowe centra 

zarządzania kryzysowego – co z nimi ? Są zapisy ustawowe, a najzwyczajniej 

nie są potrzebne, bo zgłoszenia przyjmuje centrum wojewódzkie. Strategie 

tego typu powinny być konstruowane przez pracowników urzędu z pomocą 

ekspertów, mogą być krótsze, bardziej treściwe i przez to możliwe do 

wdrożenia. 

 

- radna Halina Bieda – były dwie opinie, bo były dwie strategie, dwa inne 

dokumenty. Na komisji zapisano wniosek aby te dokumenty były krótsze. Co 

do przywoływanych przez przedmówcę wskaźników – nie do końca można 

pokazać stan faktyczny jaki jest obecnie. 

 

- radny Jan Kawulok – dane były cytowane z tej Strategii, a co do kadry 

medycznej są dostępne z 2014 roku i nie wygląda to dobrze ! Jeżeli natomiast 

pewne negatywne wskaźniki są dwa razy większe niż w innych 

województwach, to konieczna wydaje się analiza. 

 

- radny Kazimierz Karolczak, Członek Zarządu Województwa – co do 

objętości, jest to temat przekrojowy, dotyczący wielu zagadnień i praktycznie 

w każdym zagadnieniu potrzebna była opinia ekspertów. Strategia była 

budowana w oparciu o pieniądze unijne, koszt dla budżetu Województwa to 

10 tys. zł. Co do wskaźnika odebrań dzieci, to wydaje się, że jednak lepiej jest 

gdy są podejmowane działania zgodne z prawem, niż miałyby mieć miejsce 

zaniechania na szkodę tych dzieci. 
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- Pani Bożena Borowiec, Dyrektor Regionalnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Katowicach – prace nad Strategią rozpoczęły się w 2012 roku, 

pracowało 7 zespołów zadaniowych. Na kształt opisanych zagadnień miała 

wpływ głównie ustawa o wspieraniu rodziny i pieczy zastępczej. Zebraliśmy 

też opinie na temat uwag zgłoszonych przez Pana Radnego Kawuloka, na 27 

stron. Co do dostępności materiału – przygotowano wyciąg z tego dokumentu. 

Dane statystyczne są z różnych lat, ponieważ nie wszystkie można było zebrać 

jednolicie. Oczywiście zmierzamy do tego by dokumenty były krótsze i 

bardziej treściwe. 

 

- Wicemarszałek Aleksandra Skowronek – problem kadry lekarskiej został 

dostrzeżony i np. od jesieni wzrasta ilość miejsc na uczelniach medycznych. 

 

- radny Ryszard Majer – dokument przygotowano na pewno z wielkim 

mozołem, są jednak pewne niepokojące obszary, choć może bardziej od strony 

formalnej. Mamy zapisy programowe, które mają pokazywać zadania, które 

wykonuje samorząd wojewódzki, dlaczego więc poruszany się w obszarze nie 

własnych jednostek, z którymi ewentualnie możemy tylko współpracować ? 

Nie powinniśmy planować działań dla wojewódzkiego kuratora oświaty, czy 

policji. Natomiast dobrze, że są działania skierowane do seniorów. 

 

- radna Halina Bieda – dokument nie jest strategią Urzędu Marszałkowskiego, 

to jest strategia dla całego województwa i jest oparta na współpracy z 

niezależnymi podmiotami. 

 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – przypominam, że 

przyjmujemy dokumenty żywe, nad którymi stale trwa praca, aktualizacja, 

więc nie dążmy do kształtu doskonałego w pierwszej wersji. 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  20 

przeciw 10 

wstrzym. 4 

 

 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy 

Województwa Śląskiego z organizacjami pozarządowymi na rok 2016 

(druk V/179): 
 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – czy potrzebne jest 

wprowadzenie ? … Nie widzę ! Opinia Komisji Polityki Społecznej i Ochrony 

Zdrowia ? … Pozytywna ! 
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- radny Ryszard Majer – w paragrafie 11 jest wykaz priorytetów na rok 2016. 

Może dziwić, że obszar polityki społecznej w kontekście przyjętej przed 

chwilą uchwały jest pominięty – stąd wniosek by przyjąć autopoprawką w 

punkcie 4 zadanie z zakresu tejże polityki w ograniczaniu ubóstwa, 

bezdomności oraz pobudzania aktywności osób w wielu senioralnym. 

 

- Wicemarszałek Aleksandra Skowronek – w paragrafie 6 są określone 

odpowiednie priorytety, które mają być finansowane i tam są zawarte te 

tematy. 

 

- radny Tomasz Bednarek – jakie są efekty realizacji tego programu w 

kontekście wskaźników zawartych w paragrafie 15 ? Kiedy będzie można 

powiedzieć że program odniósł sukces ? Nie ma tam wskazania mierzalnych 

rezultatów realizacji programu, bo sukcesem nie jest chyba liczba otwartych 

konkursów, czy liczba wniosków, które wpłynęły. 

 

- radna Halina Bieda – ten program był konsultowany z organizacjami 

pozarządowymi, bo jest tworzony dla nich. Nie wniesiono uwag. Jest tam 

mowa o miernikach, a nie efektach. Efekty tworzą organizacje pozarządowe, a 

my jedynie wspieramy ich działania. 

 

- radny Tomasz Bednarek – nie zgadzam się z wypowiedzią Pani Radnej – 

chodzi o określenie mierzalnych wskaźników, odniesienie ich do lat 

poprzednich i wykazanie zwiększenia zaangażowania organizacji 

pozarządowych. 

 

- radna Halina Bieda – nie porównuje się programów z różnych lat, chyba, że 

wyznaczy się liczbę podmiotów, które z nich skorzystały, ale liczba 

zgłaszających beneficjentów zależy wyłącznie właśnie od nich. 

 

- radny Tomasz Bednarek – skoro jako Sejmik nie możemy określać 

wskaźników, to dlaczego np. w RPO określa się konkretne wskaźniki 

realizacji programu ? 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  30 

przeciw 0 

wstrzym. 7 

 

 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu ochrony 
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środowiska dla Województwa Śląskiego do roku 2019 

z uwzględnieniem perspektywy do roku 2024 (druk V/193): 
 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – czy potrzebne jest 

wprowadzenie ? … Nie widzę ! Opinia Komisji Środowiska i Gospodarki 

Wodnej ? … Pozytywna ! 

 

- radny Tadeusz Gruszka – w kwestii poprawy stanu powietrza najważniejszy 

problem dotyczy pyłu zawieszonego, a nie jak się powszechnie uważa CO2. 

Dlaczego więc nie ma w RPO zapisu o możliwości wymiany kotłów 

węglowych na bardziej ekologiczne spalające tzw. groszek ? W sąsiednim 

województwie małopolskich zapisano to w RPO. Proszę o odpowiedź 

pisemną. 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  22 

przeciw 0 

wstrzym. 16 

 

 

12. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Planu zrównoważonego 

rozwoju publicznego transportu zbiorowego Województwa Śląskiego 

(druk V/181): 
 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – czy potrzebne jest 

wprowadzenie ? …Jest ! 

 

- Wicemarszałek Stanisław Dąbrowa – temat był poruszany na posiedzeniach 

Zarządu wielokrotnie. Doszliśmy do wniosku, że zwornikiem transportu w 

województwie będzie kolej. Powstaje 26 centrów przesiadkowych, gdzie 

pasażerów będzie dowozić miejska komunikacja autobusowa i będzie 

możliwość przesiadki na kolej. Sieć kolejowa jest w województwie śląskim 

najbardziej rozbudowana. Ponadto uważamy, że takie rozwiązanie wychodzi 

naprzeciw problemom ochrony środowiska. W RPO założono dofinansowanie 

wspomnianych centrów przesiadkowych i zakup 10 pociągów, co najmniej 

czteroczłonowych – te pociągi będą kupowane niezależnie od zakupów, które 

planują same koleje. 

 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – proszę o 

przedstawienie opinii Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego 

… pozytywna ! 
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- radna Krystyna Jasińska – pytanie do Wicemarszałka Dąbrowy: w 

planowanych zadaniach jest przewidziana odbudowa linii kolejowej 

Tarnowskie Góry – Zawiercie – to bardzo dobrze – ale jaki jest termin 

realizacji ? 

 

- radny Zbigniew Przedpełski – w uzasadnieniu brakuje informacji o 

konsultacjach, terminie odbycia, zgłoszonych uwagach i sposobie ich 

załatwienia. Dokument powinien być przygotowany na pewnym poziomie i 

powinno się pokazać w jaki sposób był konstruowany. W tekście mowa jest, 

że powyżej terenu dwóch powiatów może być już połączenie wojewódzkie, 

ale określenie szynowe może dotyczyć także tramwaju lub metra. Szokują 

pewne sformułowania, np. że pasażera nie interesuje punktualność środka 

transportu. Nie zawarto w planie działań, które mogłyby zapewnić, że kolej 

będzie konkurencyjnym środkiem transportu. Raczej wynika z niego, że w 

perspektywie programu, czyli do roku 2020, nadal najbardziej 

konkurencyjnym będzie indywidualny transport samochodowy. Plan z 

pewnością nie pokazuje wizji zrównoważonego transportu. 

 

- radny Piotr Czarnynoga – wniosek o 30 minut przerwy w celu dostarczenia 

wersji papierowej dokumentu – tu obowiązuje nas Regulamin. Nikt nie 

wyrażał zgody tylko na wersję elektroniczną. 

 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – jest wniosek 

przeciwny, zatem głosowanie… 

 

Głosowanie nad wnioskiem formalnym o przerwę w obradach: 

 

za  14 

przeciw 19 

wstrzym. 0 

 

Wniosek nie uzyskał akceptacji. 

 

- radny Tomasz Bednarek – dwukrotnie zwrócono uwagę na kilka kwestii, 

mianowicie w dokumencie powinien być określony zakres i czas realizacji. 

Dlaczego nie ma przedziału czasowego ? Nie ma wskazanych rezultatów, 

które chcemy osiągnąć, nie ma rozdziału dotyczącego ewaluacji. Plan nie 

zawiera żadnej wizji co chcemy osiągnąć dzięki jego realizacji. Jeżeli główny 

nacisk ma być kładziony na kolej, to dlaczego jest mowa o stabilizacji oferty i 

minimalizowaniu odpływu pasażerów ? I pytanie co z tramwajami ? Czy 

będziemy je likwidować ? Ten dokument z trzech podobnych, procedowanych 

dzisiaj, jest chyba najsłabszy, został napisany na kolanie. 
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- radny Michał Gramatyka – co do kwestii stawiania na kolej i jednocześnie 

zahamowania odpływu pasażerów – jestem mieszkańcem miasta gdzie udało 

się zintegrować autobusy, pociągi, a rozkłady jazdy zostały zsynchronizowane. 

To udało się w wielu miastach europejskich, a ten dokument jest etapem 

kolejnych działań mających poprawić sytuację. Żaden tego typu plan nie jest 

doskonały, ale wizja w nim jest. 

 

- radny Tomasz Bednarek – oczywiście nie jestem przeciwnikiem 

zintegrowanego transportu, ale trzeba umieć to przedstawić, a ktoś, kto ten 

dokument przygotowywał, nie umiał tego zrobić. Ta wizja z niego nie wynika. 

 

- radny Adam Gawęda – nie chciałbym żebyśmy finalizowali dyskusję 

uchwałą, lecz byśmy dali sobie jeszcze czas na dyskusję. Co do projektu planu 

– mówi się, że strategia wymaga spójności ośrodków, także mowa jest o 

adaptacji budynków. Mogę w tym kontekście odnieść się tylko do terenu, 

który znam, czyli powiatu wodzisławskiego i np. w Wodzisławiu Śląskim 

teren, który mógł stanowić odpowiednie centrum przesiadkowe, czy 

przeładunkowe, został zbyty. Określenie: tworzenie i rozwój multimodalnych 

węzłów transportowych – o co w tym dokładnie chodzi ? Plan powinien być 

albo rozbity na etapy, albo skoordynowany z działaniami miast, a tego tu nie 

ma. Mowa jest także o rewitalizacji linii kolejowej Rybnik – Chałupki, to 

dobrze, ale poza tym brak jest na terenie powiatu możliwości zmiany środka 

transportu, bo brak np. odpowiednio wydzielonych miejsc parkowania. Zatem 

jest prośba o dalszą dyskusję nad dokumentem i możliwość jego poprawy. 

 

- radny Arkadiusz Grabowski – dwie kwestie. W uzasadnieniu pisze, że po 

przyjęciu będzie to akt prawa miejscowego – czy na pewno i jakimi 

narzędziami będziemy go egzekwować ? Chciałbym też uzyskać informację 

jak będziemy wpływać na zarządców i linii kolejowych, by egzekwować 

utrzymanie, czy dostosowanie do zwiększonego ruchu ? 

 

- radny Zbigniew Przedpełski – to, że Pan Mecenas [Michał Gramatyka] 

mieszka w dobrze skomunikowanym mieście to akurat szczęście, ale z tego 

nie wynika, że w Tychach dobrze funkcjonuje transport kolejowy. Wizja 

transportu kolejowego np. na Bytom, czy Lubliniec to 5 pociągów dziennie. 

Może należy zakupić szynobusy – przykład linii z Poznania do Wągrowca, 

gdzie doszli do 18 kursów na dobę, pokazuje że to się opłaca. Chciałbym 

wszystkich namówić żeby jednak przeczytali ten dokument, czy przypadkiem 

nie ma tam zawartych samych jedynie słusznych mądrości, serwowanych 

przez firmy doradcze tak żeby pasowały zawsze i wszędzie, ale może 

niekoniecznie do interesu klienta. 
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- radny Michał Gramatyka – w swej wypowiedzi nie dopuszczałem się 

manipulacji, po prostu miałem okazję obserwować jak przez kilkanaście lat 

martwa linia kolejowa wspólnym staraniem zaczyna ożywać. Wizja zawarta w 

dokumencie może być zrealizowana, jestem o tym przekonany, natomiast 

przykład z Wielkopolski może nie jest najlepszy, bo tam zlikwidowano też 

wiele lokalnych połączeń. 

 

- radny Piotr Czarnynoga – zmierzam do tego samego wniosku co radny 

Gawęda. Gdybyśmy odłożyli o miesiąc przyjęcie tego dokumentu, 

poprawionego, to byłoby to z korzyścią dla sprawy. Pan Gramatyka opowiada 

jak to się wszystko da zrobić, a my naszych pomysłów nawet nie potrafimy 

napisać, np. na stronie 41 w punktach 1-4 są daty przeszłe. 

 

- Wicemarszałek Stanisław Dąbrowa – linia Tarnowskie Góry – Zawiercie 

miała być finansowana z RPO, ale będzie realizowana ze środków krajowych. 

Co terminu realizacji przez PLK – plan z datami 2012-2014 był robiony 

wcześniej – tak napisano, choć teraz wygląda to dziwnie, ale jest to przepisane 

z planu PLK. Przez wiele lat duże środki szły na modernizację dróg, a nie na 

kolej. Teraz to się zmienia. Według przeprowadzonych ankiet pasażerowie 

oczekują przede wszystkim poprawy stanu technicznego pociągów i 

przystanków oraz niższych cen biletów. A więc będą nowe pociągi, a co do 

modernizacji linii, to są zabezpieczone środki. Według planu najpierw musimy 

więc zadbać o ustabilizowanie liczby pasażerów, a później o wzrost. Według 

badań na razie 78 % osób przemieszczających się korzysta głównie z 

transportu indywidualnego i ten wskaźnik trzeba zmniejszyć. Konsultacje były 

prowadzone w kwietniu, wobec dużego zainteresowania przedłużono je 

między 15 a 30 maja br. Co do zakupów – to nabędziemy pojazdy 

czteroczłonowe na większą ilość pasażerów. Było pytanie co z tramwajami – 

to jest zadanie własne gmin, a my będziemy się zajmowali kolejami, bo 

uważamy że to jest perspektywiczne. Co do przykładu z Tychów, to w 

znacznej mierze zaangażowało się miasto i to poprawiło zainteresowanie 

pasażerów. 

 

- radny Tomasz Bednarek – nie otrzymałem odpowiedzi na większość pytań, 

które zadałem, m.in. perspektywę czasową w tytule, o ewaluację i 

monitorowanie postępów planu. Co właściwie szkodzi by przełożyć 

głosowanie nad dokumentem ? Czy są jakieś terminy do uchwalenia. Ponadto, 

jest pewien brak spójności w wypowiedziach członków Zarządu, bo część z 

nich dotyczyła w poprzednich punktach współpracy z gminami, a tu 

słyszeliśmy, że tramwaje są zadaniem własnym gmin. Prosiłbym o większą 

konsekwencję. 
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- Pani Monika Warmuz, Dyrektor Wydziału Komunikacji i Transportu 

Urzędu Marszałkowskiego – nie ma w tytule perspektywy czasowej, jest w 

tekście. To jest rok 2020 i jest to perspektywa unijna. Plan opiera się na 

pewnej wizji rozwoju, pierwszy etap to stabilizacja oferty przewozowej 

kolejowej. Jest 12 projektów rewitalizacji linii kolejowych i 5 projektów 

rezerwowych w RPO na kwotę 75 mln euro. Jeśli uda się to zadanie, to będzie 

zrewitalizowana linia z Bierunia do Oświęcimia. Co do sposobu 

monitorowania, to będą to coroczne badania potoków podróżnych i w 

zależności od ilości podróżnych zostaną zaproponowane rodzaje transportu. Są 

obecnie nowe uregulowania ustawowe i jest np. możliwość organizowania 

transportu przez związki gminno-powiatowe. 

 

- radny Jan Kawulok – podtrzymuję stanowisko co do nie podejmowania 

uchwały jeśli nie ma pilnej potrzeby. Proponuję dostarczyć formę papierową 

tym radnym, którzy chcą, omówić na komisji i przyjąć za miesiąc. 

 

- radny Zbigniew Przedpełski – pytanie do Pana Marszałka, bo nie wiem czy 

dobrze słyszałem, że konsultacje trwały w kwietniu i że zostały ze względu na 

duże zainteresowanie przedłużone. Czy to jest jakaś nowa forma konsultacji 

społecznych wzorowana na konsultacji ustaw przez władze centralne ? 

 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – myślę, że nie ma tu 

żadnych uchybień. Były konsultacje zgodne z ustawą, a dodatkowo z 

gminami, które mają być beneficjentami. Co do wniosku radnego Kawuloka 

dotyczącego de facto zmiany porządku obrad, bo byłoby to niedopełnienie 

punktu …[głosy z sali, poza nagraniem]… proszę bardzo ! Dwie minuty 

przerwy !... 

 

[przerwa w obradach] 

 

Głosowanie na wnioskiem o zdjęcie bieżącego punktu z porządku obrad: 

 

za  11 

przeciw 19 

wstrzym. 1 

 

Wniosek nie uzyskał akceptacji. 

 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  23 

przeciw 9 
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wstrzym. 0 

 

- radny Jan Kawulok – wniosek o ogłoszenie półgodzinnej przerwy i zwołanie 

posiedzenia konwentu. 

 

[przerwa w obradach] 

 

 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IV/25/2/2012 

Sejmiku Województwa Śląskiego z dnia 24 sierpnia 2012 roku w 

sprawie wykonania „Planu gospodarki odpadami dla 

Województwa Śląskiego 2014” z późn. zm. (druk V/180): 
 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – czy jest potrzebne 

wprowadzenie ? … Nie ! A zatem proszę o przedstawienie opinii Komisji 

Środowiska i Gospodarki Wodnej …opinia pozytywna. Czy ktoś z Państwa 

Radnych chciałby zabrać głos w kwestii planu gospodarki odpadami ? … Nie 

widzę ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  35 

przeciw 0 

wstrzym. 2 

 

 

14. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu przyznawania 

stypendiów w ramach projektu Śląskie. Inwestujemy w talenty – I 

edycja realizowanego w ramach Regionalnego Programu 

Operacyjnego Województwa Śląskiego na lata 2014-2020 (druk 

V/192): 
 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – czy jest potrzebne 

wprowadzenie ? … Nie widzę takich wniosków, zatem proszę o 

przedstawienie opinii Komisji Edukacji, Nauki i Kultury … komisja 

zaopiniowała pozytywnie … oraz Komisji Budżetu, Skarbu i Finansów … 

również. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby w tym momencie zabrać głos ? 

… Nie widzę ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  36 
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przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IV/20/10/2012 

Sejmiku Województwa Śląskiego z dnia 16 kwietnia 2012 roku 

(druk V/177): 
 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – czy jest potrzebne 

wprowadzenie ? … Nie widzę ! A zatem proszę o przedstawienie opinii 

Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego … opinia pozytywna 

oraz Komisji Budżetu, Skarbu i Finansów … pozytywnie. Czy są jakieś głosy 

ze strony Państwa Radnych ? … Nie widzę ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  37 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

16. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie 

przez Wojewódzki Szpital Specjalistyczny Nr 4 w Bytomiu, 

w drodze przetargowej, na czas oznaczony10 lat, zespołu 

pomieszczeń z przeznaczeniem na utworzenie Pracowni 

Magnetycznego Rezonansu Jądrowego (druk V/178): 
 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – czy jest potrzebne 

wprowadzenie ? … Nie widzę zgłoszeń ! A zatem proszę o przedstawienie 

opinii Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego … opinia 

pozytywna oraz Komisji Budżetu, Skarbu i Finansów … pozytywna … i 

Komisja Polityki Społecznej i Ochrony Zdrowia … też pozytywna. Czy ktoś z 

Państwa Radnych chciałby w tym punkcie zabrać głos … Nie widzę ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  34 

przeciw 1 

wstrzym. 2 
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17. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia Aglomeracji Nędza 

(druk V/183): 
 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – teraz mamy kilka 

uchwał aglomeracyjnych, prosiłbym więc o jedną zbiorczą opinię ze strony 

Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej … opinie pozytywne. Czy ktoś z 

Państwa Radnych chciałby zabrać głos … Nie widać takiej potrzeby ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  35 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

18. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia Aglomeracji Panki (druk 

V/184): 
 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – czy ktoś z Państwa 

Radnych chciałby zabrać głos ? … Nie ma ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  37 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

19. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia Aglomeracji Piekary 

Śląskie (druk V/185): 
 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – czy ktoś z Państwa 

Radnych chciałby zabrać głos ? … Nie widzę ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  37 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

20. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia Aglomeracji Skoczów 
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(druk V/186): 
 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – czy ktoś z Państwa 

Radnych chciałby zabrać głos ? … Nie widzę ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  37 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

21. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia Aglomeracji Mykanów 

(druk V/187): 
 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – czy ktoś z Państwa 

Radnych chciałby zabrać głos ? … Nie widzę ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  37 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

22. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały własnej 

Nr V/9/2/2015 z dnia 25 maja 2015 roku w sprawie nadania statutu 

Regionalnemu Ośrodkowi Kultury w Częstochowie (druk V/188): 
 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – czy jest potrzebne 

wprowadzenie ? … Nie widzę zgłoszeń ! A zatem proszę o przedstawiciela 

Komisji Edukacji, Nauki i Kultury … opinia pozytywna … oraz Komisji 

Statutowo-Regulaminowej... 

 

- radny Jan Kawulok – ponieważ te trzy uchwały były przedmiotem obrad w 

maju, wtedy było też dyskutowane rozszerzenie zapisu, który dzisiaj jest 

przedmiotem uchwały. Radni stwierdzili wówczas, że taki zapis nie jest 

potrzebny, więc komisja zaopiniowała negatywnie kolejne trzy statuty. 

 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – czy ktoś z Państwa 

Radnych chciałby zabrać głos ? 
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- radny Ryszard Majer – krótkie pytanie, bo pojawia się zapis: języki 

mniejszości narodowych, gwary i dialekty języka polskiego. Jestem od 

urodzenia mieszkańcem Częstochowy, znam region, ale nie znam jakoś gwary 

częstochowskiej. Skąd ten pomysł ? Skąd Państwo czerpaliście pomysł o tej 

gwarze ? 

 

- Pan Przemysław Smyczek, Dyrektor Wydziału Kultury Urzędu 

Marszałkowskiego – tutaj nie mówimy o gwarze częstochowskiej, tylko o 

gwarach i dialektach języka polskiego, które są charakterystyczne dla różnych 

obszarów naszego województwa i są pewne wyrazy, zwroty charakterystyczne 

dla pewnych obszarów. Chcielibyśmy żeby to zastało jako nasze dziedzictwo 

zachowane i nie było postrzegane jako błędy językowe, a jako pewna 

specyfika mowy. 

 

- radny Tadeusz Gruszka – prosiłbym o wyjaśnienie szczegółowe w którym 

miejscu jest zmiana, bo mam statut z 16 marca i 25 maja i żadnej różnicy nie 

widzę. Czy to jest już ostatnia aktualizacja ? 

 

- Pan Przemysław Smyczek, Dyrektor Wydziału Kultury Urzędu 

Marszałkowskiego – zmiany w maju były spowodowane uchyleniem naszych 

uchwał, które było spowodowane, zdaniem wojewody, błędnym zapisem o 

wejściu w życie – chodziło o 14 od dnia ogłoszenia w dzienniku urzędowym. 

Dzisiaj nie chodzi już o gwary i dialekty języka polskiego, bo one zostały 

tamtą zmianą ujęte, teraz mówimy o językach mniejszości narodowych i 

etnicznych. Statuty jako dokumenty oczywiście powinny się cechować pewną 

długotrwałością, natomiast należy też reagować na różne sygnały w sferze, w 

której działają. Mam nadzieję, że ta zmiana będzie już ostatnią w tym okresie, 

ale nie mogę obiecać, że nie będzie już zmian w statutach naszych instytucji. 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  25 

przeciw 0 

wstrzym. 13 

 

 

23. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały własnej 

Nr V/9/3/2015 z dnia 25 maja 2015 roku w sprawie nadania statutu 

Regionalnemu Ośrodkowi Kultury w Katowicach (druk V/189): 
 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – podobna procedura. 

Czy jest potrzebne wprowadzenie ? … Nie ! Opinia Komisji Edukacji, Nauki i 
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Kultury … pozytywna … Komisja Statutowo-Regulaminowa ? … Dziękuję. 

Czy ktoś chciałby zabrać głos ? 

 

- radny Ryszard Majer – nie będę wnikał w treść merytoryki tej uchwały, 

chodzi mi o kwestię formalną. W moim druku w uzasadnieniu jest błąd: w 

związku z koniecznością ochrony bogactwa dialektologiczno-gwarowego 

naszego województwa zachodzi potrzeba zmian w statucie Regionalnego 

Ośrodka Kultury w Częstochowie… 

 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – uzasadnienie nie jest 

integralną częścią uchwały, możemy to potraktować jako zwykłą pomyłkę 

pisarską… 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  24 

przeciw 1 

wstrzym. 13 

 

 

24. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały własnej 

Nr V/6/3/2015 z dnia 16 marca 2015 roku w sprawie nadania 

statutu Regionalnemu Ośrodkowi Kultury w Bielsku-Białej (druk 

V/190): 
 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – czy potrzebne jest 

wprowadzenie. Opinia Komisji Edukacji, Nauki i Kultury … pozytywna … i 

Statutowo-Regulaminowej rozumiem, że prawem serii. Czy ktoś z Państwa 

Radnych chciałby zabrać głos ? … Nie widzę ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  25 

przeciw 0 

wstrzym. 13 

 

 

25. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru przedstawicieli Sejmiku 

Województwa Śląskiego do rad społecznych samodzielnych 

publicznych zakładów opieki zdrowotnej, dla których podmiotem 

tworzącym jest Województwo Śląskie (druk V/198): 
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- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – Państwo Radni 

otrzymaliście przed chwilą, że tak powiem, uzgodniony do granic uzgodnienia 

projekt listy. Jeżeli nie usłyszę sprzeciwu możemy głosować … Co składu 

listy są jakieś uwagi ? Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos ? … 

Nie widzę ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  37 

przeciw 0 

wstrzym. 1 

 

 

26. Informacja o stanie wdrażania Regionalnego Programu 

Operacyjnego Województwa Śląskiego na lata 2007-2013 w 2014 

roku: 

 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – teraz mamy całą serię 

punktów informacyjnych … Te materiały Szanowni Państwo otrzymali. Czy 

zatem do któregoś z tych punktów, informacji bądź sprawozdań, mają Państwo 

jakieś uwagi ? … Materiały były obszerne i wyczerpujące … rozumiem, że 

możemy uznać te punkty za zrealizowane, bo tego nie głosujemy. 

 

27. Informacja o realizacji Kontraktów Terytorialnych w 2014 roku. 

28. Ocena zasobów pomocy społecznej. Województwo Śląskie 2015. 

29. Rynek pracy w Województwie Śląskim w 2014 roku – 

sprawozdanie z realizacji zadań w zakresie polityki rynku pracy. 

30. Sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy Województwa 

Śląskiego z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego w 2014 roku. 

 

 

31. Sprawozdanie z działalności Zarządu Województwa Śląskiego 

w okresie pomiędzy sesjami: 
 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – tu podobnie Państwo 

otrzymali sprawozdanie, czy są jakieś pytania ? 

 

- radny Tomasz Bednarek – pytanie do kwestii bieżących w sprawie 

wdrażania RPO. Dostaliśmy sprawozdanie z realizacji wdrażania na lata 2007-

2013, ale nie otrzymaliśmy żadnych informacji o realizacji programu na lata 

2014-2020. Dobrze byłoby otrzymywać może od następnej sesji taką 
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informację. W ramach RPO na lata 2014-2020 ogłoszono pierwsze konkursy 

na dofinansowanie i trzy z nich zostały po kilku dniach anulowane – w ramach 

działania 5.5 wzmocnienie systemu ratownictwa, 4.3.1 i 4.3.2. Dlaczego 

zostały anulowane ? Ponadto chodzi mi o konkurs z działania 11.1.4 – 

poprawa kształcenia ogólnego. W sierpniu została zamieszczona informacja o 

harmonogramie oceny i realizacji tego konkursu. Jak ma się szybka ścieżka 

oceny wniosków do harmonogramu oceny tego konkursu, z którego wynika, że 

wnioskodawcy otrzymają informacje o ocenie swego wniosku po 215 dniach 

od złożenia wniosku ? Czy to musi tyle trwać ? 

 

- radny Michał Wójcik – sprawozdanie powinno być jednak na początku sesji. 

Pytanie dotyczy kolei. Słyszałem, że linia nam się zgubiła. Mówię o 

połączeniu między Katowicami a Pyrzowicami – wyleciało to z programu 

krajowego. Czy interweniowano w tej sprawie ? W Parku Śląskim trwa 

konkurs na prezesa. Czy można liczyć żeby, po raz chyba pierwszy w historii 

tego Parku, prezesem została osoba, która nie jest politykiem ? 

 

- radna Bożena Borys-Szopa – 4 sierpnia podpisano aneks do Kontraktu 

Regionalnego – jest to opisane, ale może coś więcej na ten temat ? 

 

- Marszałek Wojciech Saługa – zabiorę głos, choć nie na wszystkie pytania 

będę mógł odpowiedzieć, na resztę postaramy się na piśmie. Unieważniony 

konkurs na, jak to nazywamy, straże pożarne – sam poleciłem unieważnić. To 

cała historia ile miało być na wozy strażackie, a ile zostało ostatecznie przez 

Komisję Europejską zaakceptowane. Spotykaliśmy się wspólnie ze strażakami, 

aby wypracować model finansowania, bo z zakładanych pierwotnie 20 mln 

euro zostało tylko 2 mln. Rozmawiamy też z WFOŚiGW o ewentualnym 

montażu finansowym. Wstrzymano na prośbę straży pożarnych, ale myślę, że 

pod koniec roku wyjdziemy z jakąś propozycją. Co do innych odwołanych 

konkursów chodziło o stworzenie równych szans dla potencjalnych 

beneficjetów, szczegóły prześlemy. Co do tych politycznych stanowisk – 

często jest tak, że kogo by się nie mianowało, to jest on polityczny. Niektórzy 

nie chcą startować na takie stanowiska, by nie być tak postrzeganym. W 

konkursach chodzi o osoby kompetentne i zgadzające się polityką 

kształtowaną przez aktualnie rządzącą większość, chodzi o podobne myślenie. 

W aneksie do kontraktu nie być nic szczególnego – brzmi dumnie, ale to 

wszystko. 

 

- Wicemarszałek Stanisław Dąbrowa – mówiłem już o tej linii 182, że 

wcześniej było w RPO na pierwszym miejscu, ale ona w procesie 

negocjacyjnym została przeniesiona na poziom centralny. Będzie to ze 

środków unijnych finansowane, ale na szczeblu krajowym. Rzeczywiście ta 
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linia znikła w jednym z dokumentów, napisaliśmy pismo uważając, że to 

jakieś niedopatrzenie, ale nie otrzymaliśmy jeszcze odpowiedzi. 

 

 

32. Interpelacje, zapytania, wnioski, oświadczenia radnych: 
 

- radny Stanisław Gmitruk – przypomniał, że w dniu 30 sierpnia odbyły się 

XVI Dożynki Wojewódzkie w Żarnowcu. Podziękowania za sprawną 

organizację należą się w pierwszym rzędzie gospodarzom z wójtem 

Eugeniuszem Kapuśniakiem na czele, władzom samorządowym powiatu 

zawierciańskiego, a także zarządowi Śląskiej Izby Rolniczej i w końcu 

Marszałkowi Województwa i Panu Wicemarszałkowi Stanisławowi Dąbrowie. 

W ślad za zaproszeniami pisemnymi zachęcił zebranych do udziału w 

Ogólnopolskich Dożynkach Jasnogórskich w Częstochowie. 

 

- radny Krystian Kiełbasa – mamy w tej chwili dość intensywnie realizowane 

pewne inwestycje drogowe. Przy tak sprzyjających tego typu pracom 

warunkach jakie teraz mamy dziwi fakt, że roboty nie przebiegają 

dwuzmianowo. To z pewnością zmniejszyłoby stopień uciążliwości poprzez 

skrócenie tych inwestycji. Wyraził także zadowolenie z powodu krótszych 

terminów dostarczania korespondencji. 

 

 

33. Zamknięcie sesji Sejmiku – godz. 17
00

. 

 


